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1. Inledning 

Torbjörn hälsade alla välkomna och sedan började vi med att boka kommande möten under 2012. 

En fråga om vilka som bör ingå i detta utskott togs upp. Torbjörn nämnde att vi i inriktnings-

dokumentet för Metodgruppen anger att utkotten bör bestå av max 10-12 personer för att få väl 

fungerande utskott, men vi var överens om att det är bra om vi får in fler som har direktanknytning 

till labverksamheten.  

2. Föregående protokoll 

Protokollet lades till handlingarna utan några särskilda kommentarer 

3. Remissarbetet  

Kenneth Lind hade lämnat information till mötet om vad som är på gång inom 

remissarbetet och det är främst följande standarder som är aktuella: 

- EN 12697-26 Styvhetsmodul -Har redan publicerats, men där Sverige har möjligheten att lägga 

till ett amendment.  

- EN 12697-24 Utmattning -principiella diskussioner pågår. TG 2 behöver enas. 

- EN 12697-16 Prall -Sverige har tillsammans med övriga nordiska länder ansvaret för att revidera 

metodstandarden. Ska vara helt klar för att skickas på UAP oktober 2012. Här behöver 

Metodgruppen aktiveras. 

- EN 13108-serien inkl. TT och FPC är under slutredigering och beräknas komma ut på UAP ( efter 

beslut vid WG1-möte i oktober 2012) 

Björn Kullander visade också en aktuell miljöstandard (EN 15804) som är kopplad till nya CPR.  

4. Asfaltskolans kursverksamhet, Mats J 

Frågan gäller främst omkostnaderna i samband med Asfaltskolans utbildningar. Uppfattningen var 

att de som går kurserna är mycket nöjda med kvaliteten på kurserna, men att man undrar över om 

inte omkostnaderna (hotell mm) kan minskas så att man inte riskerar att totalkostnaden blir så hög 

att företag väljer att inte skicka sina medarbetare på dessa kurser. Lars och Torbjörn som sitter 

med i Asfaltskolans utbildningsutskott lovade att ta med sig frågan dit. 
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5. Labprogrammet AMS, Mats J 

Hur går vi vidare med AMS? Det framkom att både Peab, Skanska, Svevia och NCC tittar på olika 

alternativ. Vi enades om att följa detta arbete framöver för att se vilka lösningar som verkar 

intressantast. Det finns således ingen gemensam strategi i dagsläget, men förhoppningen är att vi 

informerar varandra om de olika programmen som kommer att testas under året. 

6. Prallmetoden (Nord-FoU),  

Leif informerade om dagsläget för det nordiska prallprojektet. I etapp 1, som pågår just nu, utförs 

en ringanalys på 4 olika massor på 8 laboratorier (5 svenska och 3 från övriga nordiska länder). 

Dessa resultat blir klara under maj månad. I etapp 2 skall ett reviderat metodförslag tas fram som 

sedan skall ut på UAP under oktober 2012.  

7. Ringanalyser, Leif 

Ringanalysen som genomfördes i höstas på rullflaskmetoden visade mycket stor spridning, Förslag 

till förbättringar av metoden som kom fram under denna ringanalys skall undersökas i ett nytt 

TRV/VTI projekt under 2012 med förhoppning att revidera metoden så att precisionen förbättras. 

(På detta möte kom också förslaget upp om att bedöma vidhäftningen genom bindemedelshalten 

efter rullflaskförsöket istället för att bedöma täckningsgraden). Planering av kommande 

ringanalyser överlät vi till ringanalysgruppen att hantera. Leif lovade att sedan lägga ut denna 

planering på hemsidan.   

8. Tolkningslista (avstegslistan)  

Leif visade den sammanställning som Kenneth Vikström gjort efter arbetsgruppens diskussioner 

under vintern 2011/2012 Vissa avsteg har bedömts som acceptabla, medan vissa kräver ett bättre 

underlag och andra har avslagits. Målet är att göra en sammanställning som kan läggas ut på 

metodgruppens hemsida. Detta får sedan bli ett levande dokument som revideras vartefter mer 

information och bättre underlag kommer in. 

9. Möte med Swedac? Torbjörn 

Utskottet bedömde att det är bra att fortsätta med dessa årliga möten med Swedac för att behålla 

en kontinuerlig diskussion i dessa frågor. Även om samarbetet förbättrats under senare år finns det 

fortfarande en del missnöje med Swedac. En fråga som flera tog upp var att man tycker Swedac är 

dåliga på att motivera sina beslut. Önskemålet var också att Swedac representeras på kommande 

möte av någon av de handläggare som arbetar med väglaboratorierna. Förslag till mötesdag var 4 

juni i Jönköping. Torbjörn återkommer när han haft kontakt med Swedac. 

10. Aktuell FoU 

- Dagsläget för WTT och plattillverkare?  

Henrik berättade att han är i startgroparna med att samla de laboratorier i Sverige som skaffat nya 

WTT utrustningar. Det är i första hand Nynas, Akzo Nobel, Svevia och Skanska, men andra är 

välkomna att delta. Syftet är i först hand att hjälpas åt vid uppstarten så att man kan försöka enas 

om olika provningsparametrar och så småningom även genomföra ringanalyser mm.  
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- ”Ny” provningsmetod: ”Vinterkonditionering” 

Leif visade det förslag till TRVMB metod som han nu har färdigt. Leif skickar det till Björn 

Kullander på TRV. 

11. Metoddagen, Alla 

Dags att börja fundera på program till nästa metoddag! Khalid föreslog ett block om 

polymerbitumen eftersom det blir allt vanligare att dessa bitumen används idag. Lämpligen någon 

på Nynas som kan beskriva olika typer av polymerbitumen, dess fördelar och eventuella 

nackdelar. Kanske även någon (Ramström?) som kan belysa problemen med att extrahera dessa 

bitumenmassor i asfaltanalysatorn och hur man kan lösa detta.  Ett block om kommande CPR 

föreslogs också. Leif skickar dessa förslag vidare till Glenn och alla fick i uppdrag att fundera 

vidare till nästa möte (Leif bjuder in Glenn till detta möte). 

12. Övriga frågor 

Torbjörn visade den rapport som VTI tagit fram och som beskriver en ny metod för att mäta 

texturen med hjälp av laser. Syftet med metoden är att den ska användas för att bedöma andel 

riskytor på nylagda ytor (några veckor gamla).  

13. Nästa möten 

Onsdag - torsdag 22-23/8. Ett tvådagarsmöte från lunch till lunch på TRVs nya kontor i Stockholm 

med kvällsaktivitet (Räkbåt!) 

Torsdag den 6 december på Dalarnas hus kl. 9.30–16. 

 

 

Leif Viman Torbjörn Jacobson 
Sekreterare Ordförande 


